
Czy ceny gazu wciąż będą spadać?

Materiał pobrany ze strony Instytutu Sobieskiego, sobieski.org.pl, autor: dr Robert Zajdler.

W Świnoujściu odbywa się szóste Baltic Biznes Forum. Jednym z tematów poruszanych na
tej  międzynarodowej  konferencji  była  przyszłość  kształtowania  się  cen gazu w Europie
Środkowo-Wschodniej. Nikt dziś nie ma wątpliwości, że cena LNG zależy od polityki, ale nie
tylko.

Jesteśmy w stanie przewidzieć pewne parametry, które będą wpływały na cenę gazu, czyli
na ile rynek globalny wymusi pewne kierunki cenowe – mówi dr Robert Zajdler z Instytutu
Sobieskiego.
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Jego zdaniem, jeśli chodzi o LNG obserwujemy systematyczny spadek cen, a to wynika z
wielu czynników. – Przede wszystkim z tego, że jest nadmiar gazu na rynku, który szuka
swojego nabywcy. Ta sytuacja przez jakiś czas się jeszcze utrzyma – dodaje.
Jak długo? – Dopóki gospodarka światowa nie zacznie się rozwijać to nadpodaż gazu będzie
się utrzymywać. Drugim czynnikiem, jest znalezienie nowych sposobów na wykorzystanie
gazu. W tej chwili używa się go w pewnych przemysłach: chemicznym, elektro-energetyce,
ciepłownictwie.  Jeżeli  zwiększy   się  wykorzystanie  gazu  w  innych  sektorach  albo  jeśli
powstaną terminale  w państwach,  które  jeszcze nie  uczestniczą w rynku to  one mogą
ściągać nadwyżki i krzywa popytu i podaży się przetnie – mówi.
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